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09 tehdy ještě neexistovala a ODS s Janem Zahradilem byla pro 

mě příliš euroskeptická. Tušil jsem, že Evropská demokratická 

strana nemá šanci se do europarlamentu dostat, ale v případě 

těchto voleb mě tolik nemrzelo, že můj hlas propadne. ODS bych 

asi volil do Poslanecké sněmovny, kdybych měl volební právo 

už v roce 2006, ale tehdy mi bylo teprve 16.

Spolužák, který se stejně jako já dostal na politologii na 

Fakultu sociálních věd UK, seděl na posteli v pokoji a pročítal 

jednotlivé volební lístky. Vzal to vylučovací metodou. Napřed 

vytřídil strany, které pro něj byly absolutně nepřijatelné, tedy 

různé neonacistické, fašistické, komunistické a další extremi-

stické strany. Už si nevzpomínám, kterou stranu nakonec vo-

lil, ale možná tu stejnou jako já. Vím, že se zastavil u strany se 
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zvláštním názvem Lidé a politika, protože tuto stranu vůbec ne-

znal. Ptal se mě, jestli měla tato strana nějaký televizní spot. 

Řekl jsem, že měla, ale byl bez zvuku. Proto si ho taky nepama-

toval, protože prý spoty spíše jen poslouchal, když se díval do 

počítače.

Překvapila mě spolužačka, která stejně jako já o tři roky 

dříve narazila u Anděla na volební mítink ODS. Dostala tam ige-

litovou tašku s propagačními předměty, ale pak mi řekla, že by 

ODS nikdy nevolila. Do Zaječova v roce 2009 přijela až v podve-

čer, takže stihla jít k volbám v Praze. Když jsem se ptal, koho 

volila, tak řekla: „Já jsem volila ODS.“ Později pro změnu zase 

inklinovala k levici, pokud vím.

Podobná situace se opakovala ještě o rok později, kdy se 

víkend v Zaječově znovu konal ve stejném termínu jako volby. 

Tentokrát to byly ovšem volby do Poslanecké sněmovny a bylo 

nás tehdy mnohem víc s voličským průkazem. Já jsem mezi tím 

podal přihlášku do TOP 09, takže jsem měl jasno, koho budu vo-

lit. Tehdy jsme stáli frontu v malé volební místnosti v Zaječově. 

V této obci, dříve přezdívané Brežněves, bylo tradičně mnoho 

komunistických voličů, a tak jsem si říkal, že jsme hodně 

zvedli počet hlasů pro TOP 09 v tomto volebním okrsku. Já jsem 

v tom roce byl již na vysoké škole, ale když se tehdy konaly na 

Malostranském gymnáziu studentské volby, suverénně je vy-

hrála TOP 09 s 58 %. Předpokládal jsem tedy, že i od účastníků 

našeho zájezdu dostane tato strana hodně hlasů.

Předtím jsem se už jako člen TOP 09 zapojil do volební kam-

paně. Kromě toho, že jsem roznášel volební letáčky, iniciativně 

jsem se nabídl, že zajistím, aby na předvolební akci v městské 


